
CO ŘEŠILI ZASTUPITELÉ 3.1.2023 

1) Výběr dodavatele stavby „ČOV Žernovice“ 

Starostka konstatovala, že celý výběr dodavatele stavby za nás zprostředkovávala firma Kalisto 

s.r.o. Vodňany ve spolupráci s JUDr. Kotrchem. Neboť se jednalo o podlimitní zakázku, celé 

výběrové řízení probíhalo elektronicky přes Národní elektronický nástroj a profil zadavatele. 

Zastupitelstvo odsouhlasilo znění výzvy a všechny ostatní úkony prováděl JUDr. Kotrch. 

Jednalo se o otevřené výběrové řízení, přihlásit se mohl každý, kdo splňoval technické a 

kvalifikační podmínky. Do skončení lhůty pro podávání nabídek jsme nevěděli, zda anebo kdo, 

se do výběrového řízení přihlásil. Po skončení lhůty, která uplynula dne 16. 12. 2022 v 9.00 

hodin, provedly zadavatelem pověřené osoby otevření obálek v elektronické podobě, kdy 

otevřením se rozumí zpřístupnění (odtajnění) jejího obsahu zadavateli. Zástupce zadavatele 

komisi informoval, že do zadávacího řízení na veřejnou zakázku byly ve lhůtě pro podání 

nabídek podány prostřednictvím elektronického nástroje NEN 4 nabídky dodavatelů. 

Konkrétně nabídky podaly firmy PROTOM Strakonice, s.r.o., STRABAG a.s., DŘEVOTVAR-

ŘEMESLA a STAVBY, s.r.o. a KVINT Vlachovo Březí spol. s r.o.  

Pan Trůbl uvedl, že se cítí být ve střetu zájmů, neboť jedna z firem přihlášených do výběrového 

řízení, je jeho zaměstnavatelem. 

Starostka dále uvedla, že zadavatelem pověřená osoba provedla kontrolu všech podaných 

nabídek a konstatovala, že všechny nabídky byly podány zcela v souladu s podmínkami 

zadávací dokumentace a výzvy. Zastupitelstvo obce Žernovice již dříve rozhodlo, že nabídky 

budou posuzovány a vyhodnoceny dle jediného kritéria, kterým je ekonomická výhodnost. 

Hodnotitelská komise nabídky posoudila a jako vítěze výběrového řízení navrhuje firmu 

STRABAG a.s. Pro úplnost starostka jako předsedkyně hodnotící komise uvádí nabídky 

jednotlivých firem: 

PROTOM Strakonice, s.r.o.    10.400.000,00 Kč bez DPH  

STRABAG a.s.       8.869.090,69 Kč bez DPH 

DŘEVOTVAR-ŘEMESLA a STAVBY, s.r.o. 11.192.658,11 Kč bez DPH 

KVINT Vlachovo Březí spol. s r.o.     9.115.171,41 Kč bez DPH 

 

Starostka ještě uvedla, že všechny podané nabídky jsou pod předpokládanou cenou stavby, 

která byla projektantem stanovena na částku 13.871.458,00 Kč bez DPH. Toto je pro obec velmi 

výhodné. 

Zastupitelé se podrobně seznámili s Protokolem o 1. jednání komise pro posouzení prokázání 

splnění kvalifikace, posouzení a hodnocení nabídek a se Zprávou o posouzení a hodnocení 

nabídek. O těchto dokumentech bylo krátce diskutováno, zejména o výsledcích hodnocení a 

návrhu hodnotitelské komise. Neboť jediným hodnotícím kritériem byla ekonomická 

výhodnost, zastupitelé se shodli na výběru dodavatele stavby.  

 

2) Programové dotace Jihočeského kraje 

Musíme se rozhodnout a schválit, o jaké dotace a na jaké akce bychom rádi dotace od Krajského 

úřadu Jihočeského kraje čerpali. Nyní jsou aktuální dotace POV, opravy a rekonstrukce 

místních komunikací a výstavba a obnova vodohospodářské infrastruktury. 

V rámci Programu obnovy venkova lze žádat až o částku do výše 300.000,-Kč, když vlastní 

podíl obce musí činit alespoň 40% uznatelných nákladů. Lze čerpat například na opravu, 

obnovu či rekonstrukci budov, vodovodní a kanalizační sítě, vybavení úřadu, kulturního 



zařízení, hasičské zbrojnice, veřejného osvětlení. Lze také pořídit techniku k údržbě veřejných 

prostranství. V minulých letech jsme žádali o pořízení nové techniky, letos bychom mohli 

požádat na výměnu 6 kusů starých lamp veřejného osvětlení za nové, úsporné. Starostka zajistí 

nabídku na tuto neinvestiční akci a dle předpokládaných nákladů, podá žádost o dotaci. To vše 

musí být podáno nejpozději do 31. 1. 2023.  

Dále je možné podat žádost do dotačního programu na výstavbu a obnovu vodohospodářské 

infrastruktury. Starostka navrhuje v tomto dotačním programu zatím žádost nepodávat, 

v návaznosti na výstavbu čističky a možné podání žádosti o dotaci do Krajského investičního 

fondu.  

Co se podání žádosti o dotaci do dotačního programu Podpora oprav a rekonstrukcí místních 

komunikací a zařízení bezpečnostních prvků na pozemních komunikacích týká, žádost také 

nebudeme podávat, neboť v letošním roce se musíme soustředit na výstavbu čističky a veškeré 

finanční prostředky směřovat do této investiční akce a projekt na opravu komunikace nemáme 

přepracovaný. Ten původní neodpovídá novým dotačním podmínkám. 

3) Plnění úkolů, různé 

Starostka uvedla, že již na minulém jednání zastupitelstva obce bylo diskutováno o uzavření 

smlouvy na provádění činností v rámci BOZP při stavbě čističky. Krom již 2 přeložených 

nabídek na tyto služby, nikdo jiný než pan Šicner a pan Oberraiter nabídku nepodal. Pan 

Mrzena, který byl také osloven, na naši žádost nereagoval. Musíme tedy rozhodnout, s kým 

uzavřeme smlouvu. Obě nabídky jsou téměř totožné, výhodnější se z hlediska plátcovství DPH 

jeví nabídka pana Šicnera. Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům sdělit svá 

stanoviska. Žádné stanovisko  

Starostka seznámila zastupitele s provedeným rozpočtovým opatřením, které provedla. RO č. 

13 ze dne 12. 12. 2022 upravuje jak příjmy, tak výdaje. Jsou upraveny téměř všechny daňové 

příjmy, neboť vše musí být upraveno tak, aby ve výkaze pro hodnocení plnění rozpočtu, příjmy 

nepřevyšovaly schválený rozpočet. Stejně tak musejí být upraveny všechny výdaje, aby vše 

odpovídalo schválenému rozpočtu. Výdaje se upravují zejména na položkách nákladů za 

odpady, posypovou sůl, opravu kanalizace, opravu veřejného osvětlení, záloh na elektrické 

energie, služby související s informačními a komunikačními technologiemi.  

Starostka dále informovala zastupitele o výsledku zpracování Plánované kalkulace ceny vody 

pro rok 2023. Tento výkaz musel být sestaven a odeslán na ministerstvo do 31. 12. 2022. 

Z uvedených hodnot a výpočtů byla stanovena plně obnovující cena vodného a stočného. 1m3 

vody by měl stát 52,50 Kč a 1m3 odpadní vody by měl stát 13,75 Kč.  

 

Starostka navrhla zastupitelům pouvažovat o zvýšení místního poplatku ze psů. Tento poplatek 

byl naposledy stanoven v roce 2003 a ze strany některých spoluobčanů je na nízkou výši 

poplatků upozorňováno. Pro letošní rok je v platnosti stejná výše poplatku jako v minulosti, ale 

v průběhu roku bychom mohli vydat vyhlášku novou a poplatek zvýšit. 

 

Pan Tomek poznamenal, že vzhledem ke skutečnosti, že se zatím nenašel žádný nový nájemce 

hospody, bylo by dobré pouvažovat o napojení vody a odpadu do sálu. Pokusí se to stavebně 

navrhnout a naplánovat. 

Starostka na to reagovala tak, že se o tom již nejednou uvažovalo, ale k realizaci nedošlo. 

Opětovně se nad tímto zamyslíme a pokusíme se najít řešení, tak aby to neovlivňovalo 

účastníky kulturních akcí v sále, ale naopak to napomohlo zejména při rodinných oslavách, kdy 

se krátkodobě pronajímá sál bez obsluhy z hospody.    


